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Záznam  

zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ, 20.4.2023,  MsÚ Spišská Nová Ves  

  

 Prítomní:  

1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva 

2. Ing. Vladimír Jančík, podpredseda komisie školstva 

3. RNDr. Ladislav Ruttkay 

4. Mgr. Judita Iľašová 

5. Mgr. Jana Marcinčinová 

6. Ing. Mária Hvizdošová 

7. Ing. Dana Mrnková, garant za školstvo 

8. Ing. Eva Štubňová, zapisovateľka 

 

Miesto zasadnutia: malá zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves,  

Program: 
1. Úvod 

2. Zmena rozpočtu 

3. Rozdelenie normatívu 

4. Zápis žiakov do ZŠ 

5. Rôzne 

 
K bodu 1:  

Prítomných privítal predseda Komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga.  

K bodu 2 : 

(príloha č.1) 

Ing. Dana Mrnková informovala o  zmene rozpočtu školstva. Rozpočet školstva po rozpočtových opatreniach a 1. 

zmene rozpočtu mesta je 22 363 118,- Eur, čo predstavuje cca 50% z celkového rozpočtu mesta. Výdavky škôl 

a školských zariadení sú z veľkej časti financované z iných zdrojov – štát, projekty EÚ, vlastné príjmy z platieb za 

školy a školské zariadenia, z darov. Financovanie mestom predstavuje cca 38%, zabezpečené príjmami z podielových 

daní na školy a školské zariadenia. Nad podielové dane sú dofinancovávané materské školy, ZUŠ, CVČ.  

Rozpočtové opatrenia realizované od 1.1.2023 do 28.2.2023: 

Prostredníctvom rozpočtových opatrení boli výdavky škôl a školských zariadení navýšené celkovo o sumu 474 988,- 

eur, z toho bežné výdavky o sumu 364 988,- eur a kapitálové výdavky o sumu 110 000,- eur. Vo všetkých prípadoch 

boli rozpočtové úpravy škôl a školských zariadení realizované na základe oznámení o pridelení FP školám a školským 

zariadeniam z prostriedkov ŠR na rok 2023, na základe pridelených FP na realizáciu projektov Erazmus+, EÚ 

a z Plánu obnovy a odolnosti (NIVAM POP, NP PRIM, Pomocný vychovávateľ v MŠ), na základe prevodu 

nevyčerpaných FP z roku 2022 a pridelených FP ÚPSVaR na stravu a projekty zamestnanosti. 

Návrh na 1. zmenu rozpočtu škôl a školských zariadení na rok 2023: 

Celkovo v 1. zmene rozpočtu navrhujeme zvýšenie výdavkov škôl o 100 490,- eur, z toho bežných výdavkov o 2 890,- 

eur a kapitálových výdavkov o 97 600,- eur. 

Prehľad úpravy prevádzkového a mzdového normatívu a vytvorenie rezervy pre ZŠ pre prípadné zníženie rozpočtu 

v novom školskom roku, na riešenie havarijných situácií a potrebu dofinancovania miezd v niektorých školách je 

uvedený pri rozpise rozpočtových opatrení podľa jednotlivých škôl. Úpravy boli vykonané po dohode s riaditeľmi ZŠ. 

Návrh na vyradenie neupotrebiteľného majetku mesta v správe základných škôl: 

(príloha č.2) 

- vyradenie majetku mesta v správe ZŠ, Lipová 13, v celkovej hodnote 20 983,76 eur, 

- vyradenie majetku mesta v správe ZŠ, Nad Medzou 1, v celkovej hodnote 20 884,61 eur, 

- vyradenie majetku mesta v správe ZŠ, Z. Nejedlého 2 v celkovej hodnote 3 227,38 eur. 

K bodu 3: 
Ing. Dana Mrnková informovala, čo sa týka rozdelenia normatívu, školy majú FP od štátu a to mzdový a prevádzkový 
normatív, ktorý im je pridelený na základe EDUZBER-u, ktorý sa vykonáva každoročne k 15.9.. Financovanie je na 1 
žiaka. Zriaďovateľ musí dať 90 % mzdového normatívu a 80% prevádzkového normatívu školám, ostatné FP 
prerozdelí medzi školy po dohode s riaditeľmi tak, aby boli dofinancované aj školy s málopočetnými triedami. Všetky 
sídliskové školy sú ovplyvňované výkyvom v počte detí. Zriaďovateľ sa tieto výkyvy snaží vyrovnávať práve 
prerozdelením finančných prostriedkov a vytvorením rezervy na prípadné zníženie rozpočtu prideleného MŠVVaŠ SR 
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z dôvodu poklesu žiakov v novom školskom roku a na havárie. Znížením rozpočtu zriaďovateľ nechce zaťažiť školy, 
ale zníži rezervu.  
K bodu 4:  
Ing. Dana Mrnková informovala o zápise žiakov do základných škôl mesta, rozhodnutie o prijatí vydáva riaditeľ školy 
pre žiakov ktorí budú od septembra fyzicky v škole (10% žiakov študuje v zahraničí). 
Počty zapísaných žiakov v jednotlivých školách: 
ZŠ, Nad Medzou 1 2 triedy, 47 žiakov, z toho 25 z iných obcí 
ZŠ, Lipová 13  3 triedy, 60 žiakov, z toho 15 z iných obcí 
ZŠ, Levočská 11 2 triedy, 51 žiakov, z toho 13 z iných obcí 
ZŠ, Z. Nejedlého 2 2 triedy, 48 žiakov, z toho 8 z iných obcí 
ZŠ, Ing.O Kožucha 11 4 triedy, 84 žiakov, z toho 10 z iných obcí 
ZŠ, Komenského 2 2 až 3 triedy 53 žiakov, z toho 13 z iných obcí 
ZŠ, Hutnícka 16 2 triedy  50 žiakov, z toho 8 z iných obcí 
ZŠ sv. CaM  2 triedy  46 žiakov, z toho 20 z iných obcí 
 
K bodu 5:  
Ing. Dana Mrnková informovala, od 1.5.2023 dotácia na stravu bude poskytovaná pre žiakov v základných školách 
(okrem diétneho stravovania a stravovania žiakov športových tried) v takej výške, že pokryje náklady na potraviny, aj 
na čiastočnú úhradu režijných nákladov, ktorú platia do 1.5.2023 rodičia. Vlastné príjmy školskej jedálne, ktoré boli 
doteraz tvorené z príspevkov rodičov na režijné náklady vypadnú a budú nahradené príjmami z ÚPSVaR, ktoré ale 
zrejme nebude možné použiť  na kapitálové výdavky v ŠJ. Či bude možné použiť tieto prostriedky na nákup ostatného 
vybavenia do ŠJ, zatiaľ nie je jasné. 
Ing. Mária Hvizdošová sa opýtala, ako školy a školské zariadenia zvládajú navýšenie cien energií, 
Ing. Dana Mrnková odpovedala, že došli nejaké doplatky od štátu, prvé FP sa teraz objavujú, ale nie sú to vysoké 
sumy, ktoré by navýšenie cien energií výrazne riešili. V kombinácii s 5% viazanosťou finančných prostriedkov 
v rozpočte mesta majú problémy MŠ, ZUŠ, CVČ, ktorí nemajú štátne FP a 1/12 mesačne im nestačí na pokrytie 
všetkých výdavkov. Už sú problémy aj so zabezpečením miezd, a to aj v školských kluboch detí. V návrhu 1. Zmeny 
rozpočtu na rok 2023 by sa mala táto viazanosť zrušiť a chýbajúce finančné prostriedky sa školám a školským 
zariadeniam dopošlú. 
 
UZNESENIE: 

1. Komisia školstva vzala na vedomie všetky predložené materiály a informácie.    
 
 
 
Nasledujúce stretnutie Komisie školstva je plánované na: máj - jún 2023. 
 
 
 
Mgr. Jozef Kačenga poďakoval všetkým členom komisie za účasť. 
 
 
 
 
 
                                       Mgr. Jozef Kačenga, v.r. 
                 predseda Komisie školstva 
 

 

Zapísala: Ing. Eva Štubňová, 20.4. 2023 


